
 
 
 
Svar på remissen ”Förordnande av ledamöter och ersättare för ledamöter i de 
regionala etikprövningsnämnderna” . Utbildningsdepartementet 2011-10-25 
 
 
Svensk Förening för Obstetrik och Gynekologi har via Svenska Läkaresällskapet tagit del 
av ovan nämnda remiss och vill avge följande reflektioner: 
 
Det är förståeligt att man vill flytta arbetet med att utse ett stort antal nämndledamöter 
från regeringen till annan instans. Dock är det klart problematiskt att Vetenskapsrådet 
skulle ta över denna uppgift. Vetenskapsrådet är en stor aktör när det gäller att utdela 
forskningsanslag, något man inte överhuvudtaget nämner i förslaget. Det svenska 
forskarsamhället är litet; det finns stora risker för jäv när man både ska ha makten över 
vem som ska ha anslag och vem som ska få genomföra forskningsprojekt. 
Etikutvärdering av projekt och utdelande av anslag bör vara helt skilda från varandra. Vi 
motsätter oss alltså detta förslag. 
 
När det gäller att minska antalet ersättare och formera en ”pool” istället är vi 
tveksamma till att detta verkligen skulle spara tid och arbete – det är lättare för en 
ledamot som inte kan närvara att själv kontakta just sin egen ersättare. Dessutom 
riskerar man att tappa kompetens. Varje ledamot har sin specifika kompetens och 
hans/hennes ersättare ska ha samma/liknande. 
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